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Protokół Nr XLVIII/23 

Sesji Rady Miejskiej w Świeciu odbytej  

w dniu 30 marca 2023 r. od godz. 1200 do godz. 1520 

 

Otwierając obrady XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Świeciu Przewodniczący Rady  

p. Jerzy Wójcik stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych obecnych jest 21 radnych, czyli 

quorum i Rada może kontynuować obrady oraz podejmować prawomocne uchwały. Ponadto 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony i przetwarzania danych 

osobowych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Udział w sesji wzięli:  

- Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski, 

- Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik, 

- Sekretarz p. Leszek Żurek, 

- Skarbnik p. Marzenna Rzymek, 

- Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak,  

- Radca Prawny p. Łukasz Kaźmierczak, 

- Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz, 

- Radca Prawny p. Przemysław Przybylski, 

- Koordynator GKPA p. Klaudia Subkowska, 

- Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki, 

- Kierownik OOiW p. Iwona Haber, 

- Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski, 

- Kierownik GRiW p. Monika Budzowska, 

- Kierownik RM p. Anna Jasionek, 

- Kierownik RGO p. Aleksandra Arczyńska-Lisek, 

- Dyrektor M-G Przychodni p. Beata Sternal-Wolańczyk, 

- Dyrektor Biblioteki p. Beata Szymańska, 

- Kierownik CTiR p. Anna Herman, 

- Komendant SM p. Roman Witt, 

- Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz, 

- Kierownik ŚDS p. Aleksandra Ostrowska, 

- Przedstawiciele lokalnych mediów.  
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Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Burmistrza po przeprowadzonych zebraniach sprawozdawczych w sołectwach 

Gminy.  

6. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok 

oraz potrzeby związane z ich realizacją.  

7. Informacja Burmistrza o wykonaniu Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii.  

8. Wolne wnioski, wnioski komisji i sprawy bieżące. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie gminy Świecie w 2023 roku,  

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność gminy Świecie, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszarów położonych między ulicami Wojska Polskiego, Sądową i Nadbrzeżną w 

Świeciu (rejon Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych) oraz 

przy rzece Wiśle w Morsku, 

d) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. 

10. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik poinformował, że wpłynął wniosek Burmistrza  

o poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na 

rzecz Województwa Kujawsko-Pomorskiego i zaproponował, by został omówiony jako pkt 

9e. 

 

W wyniku głosowania wniosku Burmistrza Rada większością głosów (16 za, 1 wstrzym.) 

wyraziła zgodę na poszerzenie porządku obrad o pkt 9e.  

 



 3 

Ad. 2 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik przedstawił informację o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 4 

/brak dyskusji/ 

 

Ad. 5 

Sekretarz p. Leszek Żurek przedstawił informację Burmistrza po przeprowadzonych 

zebraniach sprawozdawczych w sołectwach Gminy. 

 

Radny   p. Dariusz Woźniak – zapytał o: 

- zebranie w Czaplach i sprzedaż świetlicy – jakie były przyczyny sprzedaży, 

- zebranie w Głogówku Królewskim – na czym polega sprzeciw do planu zagospodarowania, 

- zebranie w Sulnówku – czy poruszano temat rozbudowy wysypiska? 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – wyjaśnił, że świetlica w Ernestowie była w złym stanie 

technicznym, a lokalna społeczność korzysta z nowej świetlicy w Czaplach. Kilkanaście lat 

temu próbowano uzyskać zgodę mieszkańców na sprzedaż, ale wówczas się to nie udało. 

Teraz stan techniczny jest jeszcze gorszy, zagraża bezpieczeństwu i ostatecznie mieszkańcy 

przegłosowali wniosek o oddanie świetlicy miastu. W tej chwili jest robiona wycena obiektu 

oraz ogłoszony będzie przetarg na sprzedaż obiektu. Pozyskane pieniądze maja być 

przeznaczone do dyspozycji sołectwa. W Głogówku chodziło o ogólne zagadnienia i dlaczego 

ten plan ma w ogóle być. Główny niepokój wywołał przekaz z sesji związany  

z bezpieczeństwem powodziowym. Dobrze, że było głośno, bo minął termin na zgłaszanie 

uwag do planu, a kilkanaście ich do nas trafiło. Jeśli będziemy mieli taką możliwość to 

będziemy starali się do nich przychylić. 

 

 Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że w Sulnówku przed zebraniem wyborczym 

odbyło się spotkanie z mieszkańcami w sprawie wysypiska. W wolnych wnioskach już na 

samym zebraniu Burmistrz wymienił planowane inwestycje i padł tylko jeden głos zarzutu, że 
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Burmistrz pod nosem mieszkańców po cichu będzie budował składowisko. Później odbyło się 

dodatkowe zebranie, w którym p. Radny również brał udział. 

 

Ad. 6 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz przedstawił sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań 

z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok oraz potrzeby związane z ich realizacją. 

 

Radny   p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że to ciekawa analiza świadczeń oraz pochwalił 

działania związane z Kartą Seniora i Ogólnopolską Kartą Dużej Rodziny. Ponadto  

p. Woźniak zapytał o zestawy do teleopieki: dlaczego w roku 2021 nic się nie działo  

i dlaczego wydawanie opasek idzie bardzo wolno? 

 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz - wyjaśnił, że zestawy były wydawane zaraz po ich 

zakupie. Zgłosiło się trochę mało osób i dlatego przystąpiliśmy do akcji reklamowej. Jednak 

zainteresowanie zbytnio nie wzrosło, dlatego teraz chcemy je dystrybuować poprzez 

opiekunki, by dotrzeć bezpośrednio do zainteresowanych.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – jaka jest informacja zwrotna od osób, które posiadają opaski 

oraz na czym polega sam projekt? 

 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz – odpowiedział, że w przypadku zasłabnięcia osoby 

samotnej opaska po jej uruchomieniu ma wezwać odpowiednie służby lub osoby, które 

udzielą pomocy. Osoby posiadające opaskę czują się bezpiecznie. System działa, ponieważ 

były przypadki przypadkowego naciśnięcia i było to wyłapywane. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – zauważył, że dużo pieniędzy idzie na pomoc rodzinie. Jeśli 

chodzi o Kartę Seniora, czy nowe firmy są nadal dopisywane? Jaka jest procedura dostania się 

do mieszkań chronionych? 

 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz – wyjaśnił, że co jakiś czas zgłaszają się nowe podmioty 

chcące brać udział w Karcie Seniora, a ostatnio widać pewne ożywienie. Jeśli chodzi  

o mieszkania chronione to na początek należy wypełnić prosty wniosek, którego istotnym 

elementem jest zaświadczenie lekarskie. Następnie wywiad przeprowadza pracownik socjalny 

oraz osobom zainteresowanym pokazywane są mieszkania. Potem zbierze się komisja 
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kwalifikująca i w dalszej kolejności będzie wydawana decyzja oraz podpisywane 

porozumienie. Wnioski są już wydawane, ale chcemy rozpatrywać wnioski grupowo, by jak 

najlepiej je ocenić. Chcemy po światach zasiedlać pierwsze osoby. W razie potrzeby 

będziemy tworzyć listę rezerwową. 

 

Ad. 7 

Koordynator GKPA p. Klaudia Subkowska przedstawiła informację Burmistrza o wykonaniu 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałaniu 

narkomanii. 

 

Ad. 8 

Radny p. Sebastian Glaziński – przedstawił wnioski Komisji OiK w sprawie: 

- zwiększenie dotacji dla Klubu Malucha o 50 zł na dziecko, 

- zabezpieczenie przejścia dla pieszych przy Klubie Malucha. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – poprosił o złożenie wniosków na piśmie, poza 

tym poprosił, by chętni Radni złożyli pisemną deklaracje na przesyłanie odpowiedzi mailowo, 

nie pocztowo ze zwrotnym potwierdzeniem odbioru, gdyż taka była propozycja części Rady. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że kończy się termin wykonania inwestycji w 

Decznie i na Wyszyńskiego. Teraz ruszyły bardziej skomasowane prace, bo termin się 

kończy, ale czy nie zrobić darmowego wejścia do ośrodka dla mieszkańców, a kosztów nie 

pokryć z kar umownych za nie dotrzymanie terminu? Wątpliwe jest zakończenie prac do 

sezonu letniego. Burmistrz nic nie wspomniał, jakie podejmie decyzje w związku  

z kończącym się terminem. 

 

Radny   p. Dariusz Woźniak – bardzo dobry jest pomysł listy z ustaleniem sposobu wysyłki 

odpowiedzi na pisma do Radnych. Poza tym poruszył temat schodów na Dużym Rynku, 

ponieważ zdarza się, że osoby się tam wywracają. Może rozwiązaniem byłoby postawienie 

donic. 

 

Radny p. Zbigniew Rydziel – wrócił do tematu zebrań sołeckich i pochwalił postęp jaki 

dokonał się przez ostatnie lata. Cieszy fakt, że monitorowanie sytuacji na wsiach  

i podpowiadanie Burmistrzowi nie poszło na marne. Poza tym są tylko małe dylematy w 
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poszczególnych sołectwach, jak dokończenie oświetlenia w Topolinku. Ponadto mieszkańcy 

niektórych miejscowości są przeciwni budowie drogi szybkiego ruchu miedzy Czapelkami,  

a Wiągiem i w Ernestowie. W Sartowicach od 30 lat wnioskują o remont drogi powiatowej. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że tak zawsze jest, iż najpierw musi być źle, 

żeby potem było dobrze. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że terminy umowne dobiegają końca  

w przypadku dwóch inwestycji. W przypadku Wyszyńskiego wpłynął wniosek o aneksowanie 

terminu. Tam korzystamy ze wsparcia zewnętrznego, więc dotrzymanie terminu jest istotne. 

Podobnie termin Deczna dobiega końca, ale mamy informację od inspektora, że wyszły 

sprawy nieprzewidziane, które trzeba będzie przeanalizować i podjąć decyzję co dalej  

z terminem, ale najpierw wykonawca musi złożyć taki wniosek. Jest już rozstrzygnięty 

przetarg na wyposażenie części obiektu i chcielibyśmy, żeby na początek sezonu obiekt był 

już gotowy. Dlatego na razie nie będzie się wypowiadał na temat ewentualnych darmowych 

biletów. Wysokie koszty i inflacja dotyczą również spółki Vistula Park. Zniżki mają zarówno 

ludzie młodzi, jak i seniorzy. Pomimo prac ośrodek jest przygotowany do sezonu.  

 

Radny p. Leszek Piotrowski – smuci to, że jest mowa o dodatkowych pracach, gdy 

wykonawca wyciąga rękę po każdy dodatkowy szczegół, ale nie myśli o tym, że sprzedał gruz 

miejski uzyskany z wykopu fundamentów, gdzie za jego wywóz zapłaciła Gmina. Tyle razy 

wykonawca przychodził do biura Burmistrza to chyba poinformował o tym.  

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – dodał, że wszystkim zależy na tym, by dokończyć 

inwestycję. Nie wie skąd p. Piotrowski ma informację, że wykonawca gości w jago gabinecie, 

więc prosi o nie przekazywanie niepotwierdzonych informacji, chyba że ma podsłuchy. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – odpowiedział, że przechodząc przez biura widzi wychodzącego 

wykonawcę i to nie jest nagrywane, ani podsłuchiwane. To nie jest wymyślone. Nam też 

zależy na jak najszybszym oddaniu obiektu do użytkowania. Teraz jest pogoda, by dokończyć 

prace na zewnątrz, a to się nie dzieje. Nasz inspektor mówi, że nie pozwoli na kładzenie 

polbruku, a równocześnie ten sam inspektor pozwala, w tym samym czasie, na kładzenie go 

koło Aldi.  

  



 7 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – dodał, że tamta inwestycja miała być gotowa na Boże 

Narodzenie i ten termin też został przesunięty. 

 

Kierownik Wydz. ROŚ i GK p. Marta Karolczak – wyjaśniła, że przeanalizujemy wzniesienie 

na Dużym Rynku, a na te chwilę prosi o ostrożność. Zobaczymy co da się zrobić. Jeśli chodzi 

o przejście dla pieszych przy Klubie Malucha to najpierw wpłynął wniosek o utworzenie 

miejsc postojowych w tym miejscu, do czego Burmistrz się przychylił. Zrobienie przejścia w 

tym miejscy jest z tego względu niemożliwe, chociaż jest oznakowane i wymieniono 

oświetlenie. Więcej zrobić w tym miejscu nie można. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że porównanie z Aldi nie jest najlepsze, bo nasza 

inwestycja jest już 10 m-cy po terminie. Czy Burmistrz zagwarantuje, że 18 czerwca będzie 

można skorzystać z restauracji i ile aneksów mamy na ten moment. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że nie zagwarantuje tego, ale nie tylko 

Deczno było kłopotliwą inwestycją, ponieważ projekt ścieżki rowerowej Dziki-Ernestowo 

miał być już dawno, a od 3 lat mamy zabezpieczone środki na ten cel. Podobnie z terenem 

wokół zamku. Mimo że coś planujemy różne okoliczności powodują, że nie możemy tego 

wykonać. Podobne problemy były z drogą S5. Radni sugerowani zerwanie umowy  

i poszukanie nowego wykonawcy. Natomiast droga S5 była wykonywana przez drugiego 

wykonawcę. Prace miały zakończyć się w sierpniu, a ciągle trwają. Aneksów było 10. 

Trzymamy kciuki za ukończenie prac.  

 

Radna p. Iwona Karolewska – poruszyła temat pomocy humanitarnej dla Ukrainy, gdyż 

niedługo rusza kolejny transport dla żołnierzy. 1 kwietnia odbędzie się zbiórka głównie 

żywności.  

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że nie koniecznie trzeba zgłosić się do 

marketów, ale można również zgłosić się do Fundacji Makowo, czy do Straży Miejskiej.  

P. Wójcik przypomniał również o zbiórce na operacje dla Julki i prosi o otwarcie serc.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zasugerował, że jedyną szansą na zebranie tak ogromnej kwoty 

jest pojawienie się informacji w telewizji o zasięgu krajowym. Może wspólnie coś wymyślmy 

i spróbujmy zadziałać oraz skorzystać z pomocy jakiegoś znanego Świecianina. 
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Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – stara się pomóc jak może i namówił Związek 

Zawodowy o wsparcie, a pismo o wsparcie od mamy Julki zostało za pośrednictwem Posła 

przesłane do Prezydenta, który dysponuje środkami na takie cele. Niech każdy myśli jak 

można pomóc.  

 

Radna p. Iwona Karolewska – dodała, że takie były próby podejmowane bo nawiązano 

współpracę z Radiem Pik, ale to ciągle za mały zasięg. Na tę chwilę możemy zaproponować 

wydarzenia, które mamy zaplanowane. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 10 min. przerwy. 

Ad. 9a 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie gminy Świecie w 2023 roku 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały:  

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Prawo i Sprawiedliwość – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że bardzo dobrze, że termin się wydłuża. Na 

przyszły rok dobrze byłoby dostosować terminy do temperatur. Komisja STiR już w zeszłym 

roku wnioskowała o utworzenie drugiego kąpieliska w Czaplach. Nie zostało to 

uwzględnione, ale jego utworzenie jest uzasadnione. Warto to przemyśleć. 

 

Radny p. Ariel Stawski – odpowiedział, że ciężko jest przewidzieć pogodę i dostosować do 

tego rozpoczęcie sezonu. Zaproponowany termin jest optymalny. Trzeba pamiętać, iż 

ratownicy też nie pracują za darmo, a to generuje dodatkowe koszty. Zostawmy ten termin, 

taki jaki jest zaproponowany. 
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Radny p. Leszek Piotrowski – odpowiedział, że p. Stawski go nie zrozumiał, ponieważ nie 

mówił o zmianie tegorocznego terminu, tylko o przyszłorocznym. Wypowiedź dotyczyła 

głównie tego drugiego kąpieliska. 

 

Radny p. Ariel Stawski – poprosił, żeby również go słuchać od początku do końca,  

a wówczas wszyscy będą się doskonale rozumieć. 

 

Radny   p. Dariusz Woźniak – dodał, że nie wiedział o tym wniosku Komisji STiR, ale warto 

rozważyć to na przyszłość. Jako dodatkowy argument podałby bezpieczeństwo dzieci tam 

mieszkających, tym bardziej że są tam budynki socjalne. Poza tym drugie małe kąpielisko 

przydało by się w naszej Gminie. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że na cały powiat są tylko dwa kąpieliska 

w Decznie i Tleniu. Pozostałe miejsca są niestrzeżone. Chcemy wprowadzić Deczno w XXI 

wiek, dlatego realizowane są te wszystkie inwestycje. Takie zdania jak budowa ścieżki 

rowerowej pozwoli na bezpieczne dotarcie do Deczna z każdej miejscowości w Gminie.  

 

Radny p. Leszek Piotrowski – dodał, że zdarzył się przypadek, iż w Nowym utonęły dwie 

osobyi wówczas podjęto decyzję o wysłaniu tam ratownika. Uczmy się na błędach i nie 

czekajmy, aż stanie się nieszczęście w Czaplach. Dlatego od wielu lat p. Piotrowski o to prosi.  

 

Rada jednogłośnie ( 21 głosów za) podjęła uchwałę w przedmiotowej sprawie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – zauważył, że sesja odbywa się tylko 

stacjonarnie i nie można uznać glosowania zdalnego p. Szamockiego. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że sesja została zwołana w sposób stacjonarny 

i tak też jest realizowana, więc jak ktoś nie mógł przyjść, to nie może głosować. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – wyjaśnił, iż p. Sekretarz wyłączy możliwość 

głosowania online, a p. Przewodniczący przeprowadzi reasumpcję głosowania. 

 

Rada w wyniku reasumpcji głosowania jednogłośnie (20 głosów za) podjęła uchwałę  

Nr 438/23 w przedmiotowej sprawie. 
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Ad. 9b 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność gminy Świecie. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały:  

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Prawo i Sprawiedliwość – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 439/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 9c 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszarów położonych między ulicami Wojska Polskiego, Sądową i Nadbrzeżną w Świeciu 

(rejon Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych) oraz przy rzece Wiśle 

w Morsku. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały:  

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Prawo i Sprawiedliwość – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną. 
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Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że jak zwykle prosi o globalne opracowywanie 

planów zagospodarowania, a nie poszczególnych działek i nadal nie jest to robione. Na 

dawnej bazie PKS budowane są poszczególne budynki, które połączone są w jedną bryłę,  

a miały nie powstawać sklepy wielkopowierzchniowe. Czy nie idzie zrobić planu dla większej 

ilości działek, podzielić miasto globalnie na cztery części przyjąć 4 plany? 

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – przypomniał, że Rada przyjęła w 2006  

i 2008 r. plany dla północnej i południowej części miasta, planami objęte jest około 98% 

powierzchni, więc nie może się zgodzić z p. Piotrowskim. Zmiany są robione na wniosek 

mieszkańców. Poza tym, gdyby przyjąć rozumowanie p. Piotrowskiego, to nie mielibyśmy 

Multiboxu, gdyż powierzchni obiektów, które mają oddzielne wejścia się nie dodaje. Można 

zabronić takich inwestycji w mieście i jeździć na zakupy do innych miast. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że cieszy się, iż przystępujemy do tego planu, ale 

łaski nie robimy, gdyż dopuszczenie działalności rolniczej jest doprowadzeniem do zgodności 

ze studium. Druga sprawa to jak zabezpieczymy się, żeby nie było więcej blokad na ścieżce? 

Czy rozmawiamy z tymi osobami?  

 

Radny p. Adam Kufel – zgodził się z kierownikiem, iż Multibox sklepem 

wielkopowierzchniowym nie jest, ale czym innym jest jeśli taki sklep powstanie na kilku 

działkach, czy to nie próba obejścia przepisów. Poza tym p. Kufel poprosił o 5 min. przerwy, 

gdyż jeden z Radnych chciałby dotrzeć na głosowanie i już jest w drodze. P. Szamocki nie 

wiedział, że sesje nie odbywają się już hybrydowo. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – odpowiedział, że sesja zaczęła się o 12.00, a już jest 

po godz. 14.00 i nie ma żadnego obowiązku, by czekać na radnych.  

 

Radny p. Adam Kufel – dodał, że p. Szamocki sadził, iż będzie mógł brać udział w sesji 

online, więc stwierdzenie p. Wójcika nie jest prawdziwe. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – zapytał jakie zaproszenie Radni dostali? 

 

Radny p. Adam Kufel – odpowiedział, że zaproszenie na ten temat milczy. 
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Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że nie było zapisu o obradach online. 

 

Radny p. Adam Kufel – stwierdził, że decyzja należy do Przewodniczącego, który w ten 

sposób pokaże swoją otwartość w tak drobnej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – stwierdził, że nie zrobi takiej przerwy, ponieważ jest 

już po 14.00. Gdyby było po 12.00 to by ją zrobił. 

 

Radny   p. Dariusz Woźniak – zgłosił wniosek o 10 min przerwy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – wyjaśnił, iż Przewodniczący nie ma już 

uprawnień, by zwoływać sesję online, taką decyzję może podjąć Rada. 

 

Rada w wyniku głosowania większością głosów (10 za, 8 przeciw, 2 wstrzym.) przyjęła 

wniosek p. Woźniaka.  

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 10 min. przerwy. 

 

Na sesję przybył p. Tomasz Szamocki. 

 

Rada większością głosów (19 za, 1 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 440/23  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 9d 

Komendant SM p. Roman Witt przedstawił projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały:  

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Prawo i Sprawiedliwość – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 
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 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – zapytał, czy w 2022 r. interweniowano w sprawie zwierząt 

gospodarczych? 

 

Komendant SM p. Roman Witt – odpowiedział, że takich interwencji nie było. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o rozbudowę schroniska, skąd ten zapis? 

 

Komendant SM p. Roman Witt – odpowiedział, że to uniwersalny zapis, a jak będzie taka 

potrzeba to będziemy wnioskowali o zwiększenie budżetu w tym zakresie. Kontrola 

wytyczyła nam pewne rzeczy, które wykonaliśmy i faktycznie była to jakaś rozbudowa, czyli 

np. podwyższono płot, czy powiększyliśmy kojce.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – czy na przyszłość są potrzeby rozbudowy? 

 

Komendant SM p. Roman Witt – oczywiście nigdy nie jest tak dobrze, żeby nie mogło być 

lepiej. Gdyby porównać się do Grudziądza, gdzie wszystkie kojce są zewnętrzno- 

wewnętrzne, to zapewne i u nas można by to zrobić. Jednak te zadania, które wykonuje 

Gmina, porównując się do reszty kraju, realizujemy odpowiednio. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał o finanse: na jakich zasadach są prowadzone, czy 

schronisko ma oddzielny rachunek bakowy? Ostatnio pojawił się problem w ramach pewnego 

postępowania i padł pomysł, by koszty zasądzić na nasze schronisko. 

 

Komendant SM p. Roman Witt – odpowiedział, że jednostką prowadząca schronisko jest 

Gmina, więc taka nawiązka może być i wpływa na konto ogólne Gminy. Oczywiście, gdyby 

była taka potrzeba to p. Witt będzie wnioskował o zwiększenie budżetu. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał: jeżeli środki wpływają i w tytule mają, iż są 

przeznaczone na rzecz schroniska, to są dysponowane na Straż Miejską i to p. Komendant 

decyduje na co zostaną wykorzystane? Natomiast w przypadku pozyskiwania darowizn to 1% 

odpada? 
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Komendant SM p. Roman Witt – zachęca, aby wolontariat coś takiego zorganizował  

i wówczas ten problem zostanie rozwiązany, bo oni będą wówczas zarządzali tymi środkami. 

Podobnie jak w przypadku zbiórki karmy. My kupujemy karmę dla schroniska, a zebrana jest 

rozdysponowywana w ramach potrzeb.   

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 441/22 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 9e 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej na rzecz Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, ze projekt jest bardzo istotny, gdyż rowerzyści od 

dawna mówią o tej ścieżce. Czy Jeżewo również włączy się do tego projektu? Czy konkurs 

został już ogłoszony? Jest to bardzo niebezpieczna trasa, a więc ścieżka jest oczekiwana. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że Rada już to zatwierdziła przy budżecie. Siec ścieżek 

zaczyna coraz lepiej wyglądać i pozostanie jeszcze wniosek sołectwa Topolinek, pociągnięcie 

ścieżkę do Wyrwy oraz jeszcze koło zamku. Kiedy można liczyć na realizacje tego? 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – odpowiedział, że Jeżewo prowadzić ma prace równolegle 

z nami, być może jedna Gmina przejmie rolę przywództwa, by nie dzielić realizacji. 

Spodziewamy się sporo problemów przy podziale gruntów, więc raczej nie możemy liczyć na 

pozyskanie środków przy pierwszym rozdaniu. Może uda się to zrobić przy drugim, czyli 

realizacja może ruszy w 2025 r. Ścieżka jest wpisana w plan budowy ścieżek wojewódzkich, 

więc to jest nasz atut. Być może na pierwsze rozdanie uda nam się zgłosić projekt ścieżki do 

Topolinka, albo będziemy decydować, czy nie połączyć obu wniosków.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – tym bardziej to jest uzasadnienie, żeby w takim trybie uchwałę 

dzisiaj wprowadzać. 
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Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – stwierdził rozbieżność między tytułem  

w uchwale i w porozumieniu, czy to nie powinno zostać ujednolicone? Skoro mamy 

określoną kwotę finansowania to znaczy, że jesteśmy po przetargu, mamy wybraną firmę  

i dokładnie określoną kwotę? Na pierwszej stronie porozumienia należy poprawić zapis na 

„Krzysztofa Kułakowskiego”.  

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – odpowiedział, że poprawka zostanie naniesiona, a jeśli 

chodzi o kwoty, to już na etapie tworzenia budżetu staramy się mieć konkretne wyceny. To 

jest kwota pod przetargowa. Mówimy o budowie ścieżki, ponieważ dalej w porozumieniu 

zostało to zapisane. Na tę chwilę jest jednak mowa o przekazaniu dokumentacji, ponieważ 

gdybyśmy to robili, to na nas spadłoby wypłacenie ewentualnych odszkodowań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – jeśli Burmistrz mówi, że coś zostanie 

zmienione, to prosi, by dokładnie to przedstawić, żebyśmy wiedzieli na co głosujemy. 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – wyjaśnił, że mówiąc o poprawce miał na myśli nazwisko.  

 

Radny p. Leszek Piotrowski – zwrócił uwagę, że jeśli będziemy projektować ścieżkę, by nie 

zrobiono tego podobnie jak jest to na ul. Laskowickiej, która jest bardzo stroma. Nie po to jest 

ścieżka, żeby prowadzić rowery.   

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 3 min. przerwy. 

 

Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz – wyjaśnił, że zapis jest prawidłowy, a jedyna 

zmiana dotyczy nazwiska Burmistrza.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 442/22 w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkiej Nocy.  

 

Radny p. Bogdan Tarach – zaprosił w imieniu organizatorów na marsz w obranie dobrego 

imienia Jana Pawła II.  
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Ad. 10 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik odczytał 

klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony danych osobowych i zamknął obrady  

XLVIII Sesji Rady Miejskiej.  

 

Protokolant: 

Magdalena Jażdżewska – Wydz. Organizacyjny U. M.                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

        Jerzy Wójcik 


